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پول مالیات بر سیگار در مراکز
 درمان سرطان هزینه می شود

معاون درمان وزارت بهداش��ت می گوید 
اعتب��ار مالیات بر س��یگار، برای توس��عه 
زیرس��اخت مراکز درمان��ی بیماری های 
متأثر از مصرف سیگار به خصوص مراکز 
درمان تشخیص و درمان سرطان هزینه 
خواهد ش��د. به گزارش پانا، قاس��م جان 
بابای��ی درخص��وص مصوبه اخیر مجلس مبنی بر افزایش مالیات بر 
سیگار، افزود: بیماری های مزمن و غیرواگیر اصلی ترین عوامل مرگ 
و میر و ناتوانی در دنیای امروز به ش��مار می روند که اساس��اً اثرات 
مرتبط با سلامت آنها دراز مدت بوده و عموماً نیاز به درمان و مراقبت 
طولانی مدت دارند؛ بیماری هایی مانند سرطان، بیماری های قلبی 
عروقی و دیابت. وی ادامه داد: بس��یاری از بیماری های غیرواگیر با 
کنترل عوامل خطر همچون مصرف دخانیات، مصرف الکل، فعالیت 
جس��می کافی و رژیم های غذایی مناس��ب قابل پیشگیری و کنترل 
هس��تند. از س��وی دیگر تجارب س��ایر کشورها نشان می دهد، برای 
ارتقای ش��اخص های س��لامتی کش��ور چه در حوزه پیشگیری و چه 
در حوزه درمان به منابع پایدار نیاز اس��ت؛ در کش��ورهایی همچون 
امریکا، برزیل و سایر کشورها با افزایش مالیات سیگار میزان مصرف 

آن را کنترل کرده اند. 

سه کشته و ۲۱ مصدوم در دو حادثه
 انحراف و واژگونی اتوبوس

واژگون��ی دو دس��تگاه اتوب��وس در بامداد روز جمعه در اس��تان های 
اصفهان و یزد سه کشته و ۲۱ مصدوم بر جای گذاشت. به گزارش 
مهر، بنابر اعلام سخنگوی سازمان اورژانس کشور: بامداد روز گذشته 
)جمع��ه( در دو اس��تان اصفهان و ی��زد دو حادثه دلخراش انحراف و 
واژگونی اتفاق افتاد. در حادثه اول که ساعت 3:38 در محور آباده - 
اصفهان رخ داد، انحراف یک دستگاه اتوبوس به مصدوم شدن ۱۱ 
نفر و فوت دو نفر انجامید. ۴ دستگاه آمبولانس به محل اعزام شدند 
که یک نفر از حادثه دیدگان در محل مداوا شد. همچنین در حادثه 
دیگری که ساعت 6:08 در محور انار – مهریز - ۵ کیلومتری مهریز 
رخ داد، با واژگونی یک دستگاه اتوبوس، ۱0 نفر مصدوم و ۱ نفر فوت 

کرد. سه دستگاه آمبولانس نیز برای این حادثه اعزام شد. 

آتش سوزی بدون مصدوم در کارگاه مبل سازی
کارگاه مبل سازی به وسعت دو هزار متر در خیابان دماوند آتش گرفت 
و این آتش سوزی مصدومی نداشت. به گزارش مهر، جلال ملکی 
گفت: ساعت ۵:0۲ دقیقه روز جمعه یک مورد آتش سوزی در کارگاه 
لوازم چوبی در خیابان دماوند، خیابان صنعت به سامانه آتش نشانی 
اعلام شد. وی اظهار کرد: با توجه به تعداد تماس های هموطنان در 
ابتدا ۵ ایستگاه آتش نشانی به همراه بالابر هیدرولیکی و تجهیزات 
تنفسی و تانکر آب همراه با ستاد مدیریت بحران منطقه ۴ به محل 
اعزام می شوند. ملکی گفت: محل آتش سوزی مجموعه کارخانه ها 
و کارگاه های صنعتی بود که زمانی که آتش نشانان به محل رسیدند 
دو باب س��وله به وس��عت دو هزار متر که کاربری س��اخت لوازم چوبی 

و مبل و رویه داشتند، دچار آتش سوزی شده بود. 

نوراله اسعدی سرپرست
 اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر شد

تجارت- استان بوشهر  : با حضور دکتر آرامی عضو هیات عامل 
و معاون برنامه ریزی و توسعه منابع سازمان بنادر و دریانوردی 
و در حکمی از سوی محمد راستاد، مدیر عامل سازمان بنادر و 
دریانوردی، نوراله اس��عدی به عنوان سرپرس��ت اداره کل بنادر 

و دریانوردی استان بوشهر منصوب شد. 
در ابتدای این مراس��م دکتر آرامی عضو هیات عامل و معاون 
برنامه ریزی و توسعه منابع سازمان بنادر و دریانوردی، ضمن 
گرامیداش��ت ایام فاطمیه در خصوص بندر بوش��هر گفت: بندر 
بوشهر تا کنون رشد خوبی را د اشته و برنامه های سازمان بنادر 

و دریانوردی بخوبی در این بندر پیاده سازی شده است.
 معاون برنامه ریزی و توسعه منابع سازمان بنادر و دریانوردی 
در ادامه افزود: برنامه های سازمان بنادر و دریانوردی برای بندر 
بوشهر با توجه به بنادر کوچکی که در این استان وجود دارد یک 
برنامه توسعه محور میباشد و رفع مشکلات دریایی از اولویت 

های جدی سازمان بنادر برای بنادر این استان است. 
وی عنوان کرد: بندر بوش��هر بدلیل ش��رایط ویژه جغرافیایی 
و اقتص��ادی و همچنی��ن قدم��ت تاریخی که ای��ن بندر در امر 
دریانوردی و تجارت دارد موجب ش��ده اس��ت تا بنادر کوچک 
متعددی در این استان شکل بگیرد که هرکدام از آنها نیز سهم 
بسزایی در اقتصاد کشور را دارا هستند.  دکتر منصور آرامی اضافه 
کرد: قطعا برای رشد بنادر نیاز مند پسکرانه هستیم که بحمدلله 
در بندر بوش��هر مجتمع بندری نگین بزودی با عملیاتی ش��دن 

گام بزرگی را در فرایند جابجایی کالا رقم خواهد زد.
 آرامی تاکید کرد: یکی از نکاتی که بعد از آمدن مهندس راستاد 
در راس سازمان بنادر و دریانوردی شکل گرفت و تا کید دکتر 
آخوندی وزیر راه و شهر سازی نیز به دنبال داشت مبحث استفاده 
از ظرفیت ریلی در بنادر بود و این مهم از حمله مواردی اس��ت 
که ایجاد یک اداره ریلی را در بدنه سازمان بنادر و دریانوردی 
رقم زد. گفتنی است، در ادامه این آیین از زحمات دوساله محمد 
مهدی بنچاری در س��مت مدیرکلی بنادر و دریانوردی اس��تان 
بوشهر تقدیر شد همچنین نوراله اسدی بعنوان سرپرست اداره 

کل بنادر و دریانوردی استان بوشهرمنصوب شد. 

دیدار مدیر شعب بانك مسكن استان مرکزي 
با معاون هماهنگي امور عمراني استانداري 

تجارت-اس�تان مرکزی: دیدار مجید امیری مدیر ش��عب بانک 
مس��کن اس��تان مرکزی با زندیه وکیلی معاون امور عمرانی 
استانداری و گفتگو در خصوص حل و فصل مشکلات پروژه های 
نیمه کاره مس��کن مهر از طریق اعطای تس��هیلات بانکی در 
جلسه ای با حضور مجید امیری مدیر شعب بانک مسکن استان 
مرکزی با مهدی زندیه وکیلی معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری ، پیرامون حل و فصل مشکلات پروژه های نیمه کاره 
مسکن مهر از طریق اعطای تسهیلات بانکی و مشارکت بیشتر 
بانک مسکن در فرآیند نوسازی و مقاوم سازی بافتهای فرسوده 

شهری گفتگو و تبادل نظر شد. 

پيشخوان

پيشخوان

اجتماعی

گروه اجتماعی: حدود یک هفته از بس��ته ش��دن 
پرون��ده لایح��ه بودجه س��ال آینده ش��هرداری 
پایتخ��ت م��ی گذرد. با این همه هنوز هم برخی از 
تبصره های موجود در بودجه س��ال 97 شهرداری 
تهران حاشیه هایی را ایجاد کرده است. آنطور که 
خبرگ��زاری ها گزارش می دهند در لایحه بودجه 
سال آینده شهرداری تهران هنوز برخی از تبصره 
های حاشیه ساز دوره های قبل وجود دارد و همین 
موضوع موجب شده تا برخی از کارشناسان و حتی 
نمایندگان مجلس نسبت به احتمال هدر رفت منابع 
در ش��هرداری پایتخت هشدار بدهند. در این میان 
مسئولان شهرداری اما در صحبت های خود تایید 
می کنند که قرار نیس��ت حاش��یه های ایجاد شده 
در سال گذش��ته تکرار ش��ود. با این همه هنوز هم 
می توان رد حاش��یه های ایجاد ش��ده در بودجه 97 

شهرداری را در اخبار رسانه ها پیگیری کرد. 
براساس گزارش های موجود در بخشی از لایحه 
بودجه س��ال آینده ش��هرداری تهران یک ردیف 
بودج��ه ۴۵ میلی��اردی پاداش اتفاقی در نظر گرفته 
شده است. مبلغی نزدیک به ۴ برابر بودجه اجرای 
طرح شهر دسترس پذیر که باعث شبهه بسیاری 
از افراد ش��ده اس��ت. هرچند شهردار تهران پیش از 
ای��ن درخص��وص ردیف بودجه ۴۵ میلیارد تومانی 
ب��ا عن��وان »پاداش های اتفاقی« در لایحه بودجه 
سال 97 شهرداری، گفت: این ردیف اصلا به معنای 
پاداش به کارکنان ش��هرداری نیست. محمدعلی 
نجفی در گفتگو با ایرنا گفته است که تنها عنوان 
این ردیف پاداش های اتفاقی است و به رغم امکان 
تغییر عنوان، تصمیم گرفتیم عنوان آن نس��بت به 
سال های گذشته تغییری پیدا نکند. به گفته شهردار 
ته��ران این ردیف برای مجموعه کمک هایی که 
شهرداری تهران در زمینه های مختلف به نهادها 
و اف��رادی ک��ه نیازمن��د کمک بوده و کمک به آنها 
در مرجعی که از پیش تعیین و پرداخت آن کمک 

تصویب شده در نظر گرفته شده است. 
با این همه همچنان برخی معتقدند که همان بندهای 
پر حاشیه هر ساله امسال نیز بخشی از بودجه مدیران 
جدید ش��هر تهران بود. از بودجه در اختیار ش��هردار 

ت��ا ردی��ف پاداش های اتفاقی. هرچند رقم مصوب 
کاهش داشته و به گفته مجید فراهانی عضو شورای 
شهر تهران قرار است تمام این پاداش ها حسابرسی 
شود و در اختیار همه اعضای شورای شهر قرار گیرد 
با این حال در سال های گذشته این بخش از بودجه 
تنها در اختیار رئیس شورا و رئیس کمیسیون برنامه 

و بودجه قرار می گرفت. 
پاداش اتفاقی شهرداری غیرمتعارف است ���

در ای��ن می��ان علیرض��ا رحیم��ی ، عض��و مجمع 
نماین��دگان اس��تان تهران ام��ا اختصاص پاداش 
اتفاق��ی برای ش��هرداری را غیرمتعارف می داند و 
می گوی��د:  هزینه های این چنینی در مدیریت های 
غیرحرفه ای مرسوم است. اختصاص ردیف بودجه 
برای پاداش های اتفاقی بیش��تر ش��امل شرکت ها 
اس��ت، به این ترتیب که اگر درآمد و س��ود شفاف و 
مشروع غیرمترقبه ای در شرکت ایجاد شود که به 

دنبال آن تراز مالی ش��رکت ذی ربط مثبت ش��ود؛ 
می ت��وان پاداش اتفاقی ب��رای افراد دخیل در این 
درآمد در نظر گرفت. این نماینده مجلس ش��ورای 
اس��لامی همچنین با اش��اره به اینکه در شهرداری 
سابقه پرداخت پاداش اتفاقی باید شفاف برای مردم 
توضیح داده شود، می گوید:  باید به مردم درخصوص 
عل��ت و دلی��ل پرداخت پاداش های اتفاقی و اینکه 
به چه افرادی پرداخت ش��ده توضیح داده ش��ود. 
درسیستم مدیریت و منابع انسانی تشویق و تنبیه 
یکی از ابزارهای انگیزه بخشی به نیروی انسانی و 
مدیران است؛ موضوعی جاری میان سازمان هاست 
اما برای ش��هرداری که اکنون دچار کمبود منابع 
و اعتب��ارات ب��وده ب��ه طور حتم ای��ن پاداش های 
اتفاقی نباید محملی برای هدر رفت منابع باش��د. 
رحیمی با بیان اینکه از اعتباراتی مانند پاداش های 
اتفاقی باید درجهت هدر رفت منابع و هزینه های 

غیرشفاف جلوگیری کرد، می گوید: برای فاصله از 
آلودگی و عدم ش��فافیت به طور حتم ش��ورای شهر 
و شهرداری تهران باید موضوع پاداش اتفاقی را به 

لحاظ فرآیندی و مصداقی مشخص کنند. 
توضیح�ات ش�هرداری ته�ران درب�اره یک  ���

تبصره
از طرف دیگر مهدی پندار، مدیرکل برنامه و بودجه 
شهرداری تهران، در واکنش به برخی انتقادها درباره 
اعتب��ار ۴۵ میلی��ارد تومانی پاداش اتفاقی در بودجه 
ش��هرداری تهران، توضیح می دهد: پاداش اتفاقی 
در بودجه س��ال 97 نس��بت به عملکرد امسال هیچ 
افزایش��ی نداشته است. در واقع پارسال ۴0 میلیارد 
تومان بودجه مصوب بوده در حالی که عملکردمان 
۴۵ میلیارد تومان بوده اس��ت. او با بیان اینکه ماده 
۱7 بودجه مربوط به کمک به غیر دولتی ها و ماده 
۱6 کم��ک به دولتی ها را ش��امل می ش��ود، ادامه 

می دهد: در ماده ۱7 چهار بند درباره پاداش اتفاقی 
وجود دارد. مواردی که قانونی است و در دولت هم 
وجود دارد و دولت همه ساله به دستگاه های اجرایی 
درصدی را به عنوان »خارج از شمول« اختصاص 
می دهد اما به دلیل اینکه شهرداری مشمول قانون 
محاس��بات عمومی نیست، پس درآمدهای ما هم 
ج��زو درآمدهای عمومی نیس��ت و وجوه عمومی 
محس��وب می ش��ود. بر این اساس مشمول قانون 
خاص هس��تیم که قانون ش��هرداری ها و آیین نامه 
مالی- معاملاتی شهرداری تهران که قانون مجلس 
است، عمل و بر اساس آن هزینه می کنیم.  پندار با 
توضیح اینکه شهرداری تهران نمی تواند مانند دولت 
»خارج از شمول« تعریف و در هیات دولت مصوب 
کن��د »پاداش اتفاق��ی« در بودجه در نظر گرفتیم، 
می گوی��د: برای پاداش های اتفاقی ش��هرداری به 
نیروها در هر سال و به مناسبت های مختلف مانند 
۲۲ بهمن که البته امس��ال پاداش��ی پرداخت نشده 
یا اعیاد رس��می و مذهبی، به علاوه پاداش��ی که به 
مدیران داده می شود سقف در نظر گرفته شده است. 
به گفته مدیرکل برنامه و بودجه شهرداری تهران، 
س��ال های قبل هم این هزینه وجود داش��ته و چیز 
جدیدی نیس��ت. جالب است که شهروندان بدانند 
ش��هرداری می توانس��ت این رقم را حذف کند و به 
جای آن اعلام کند ش��هرداری تهران از س��ر جمع 
بودجه می تواند ۲ درصد خارج از شمول عمل کند، اما 
این کار را نکردیم و شفاف و مشخص رقم را آوردیم. 
وی با بیان اینکه اگر این رقم را تقسیم بر 68 هزار 
نفر نیروی شهرداری کنید چیزی کمتر از 600 هزار 
تومان برای هر نفر در سال می شود، می گوید: البته 
در دوره مدیریت شهری جدید در این زمینه انقباضی 
برخورد شده و بسیاری از پاداش های مدیران که در 
دوره های گذشته معمول بوده حذف شده است. پندار 
با توضیح این که شهرداری نمی تواند به کسی پاداش 
غیر متعارف بدهد، بر موظف بودن شهرداری نسبت 
به گزارش عملکرد به شورای شهر تاکید و توضیح 
می دهد: سقف همه پرداخت ها را قانون مشخص 
کرده است یعنی هر پرداختی به هر نیرویی و در هر 

سطحی باید بر اساس قانون باشد. 

رحیمی: پاداش های اتفاقی شهرداری نباید محملی برای هدر رفت منابع باشد

حواشی یک تبصره در بودجه بهشت!

واریز درآمد سازمان ها به خزانه واحد شهرداریتولد سالانه 7500 نوزاد معتاد در کشورحذف مدارس سمپاد می تواند آسیب زا باشد
رییس مرکز ملی پرورش اس��تعدادهای 
درخشان و دانش پژوهان جوان با تاکید 
بر اینکه مصوبه ش��ورای عالی آموزش 
و پ��رورش مبنی بر ح��ذف آزمون های 
س��مپاد و حذف تدریج��ی این مدارس 

هن��وز ب��ه عنوان قانون به ما ابلاغ نش��ده، گف��ت: نگرانی هایی 
درباره از دست دادن تیزهوشان، استعدادهای برتر، ابعاد اجرای 
طرح شهاب به عنوان طرح جایگزین استعدادیابی داریم. فاطمه 
مهاجرانی اظهار داشت: مصوبه شورای عالی آموزش و پرورش 
هنوز به عنوان قانون برای اجرا به ما ابلاغ نشده؛ یعنی تا زمانی 
که رئیس جمهور مصوبه را امضا نکند، شکل قانونی ندارد. معاون 
وزیر آموزش و پرورش همچنین گفت: حذف مدارس دوره اول 

متوسطه سمپاد از سال آینده می تواند آسیب زا باشد. 

مدیرکل دفتر تحقیقات و آموزش ستاد 
مبارزه با مواد مخدر ازتولد سالانه 7۵00 
نوزاد معتاد در کشورخبر داد. حمیدرضا 
صرامی با بیان اینکه براس��اس آخرین 
نتایج ش��یوع شناس��ی، الگوی مصرف 

مواد در سطح کشور دچار تغییراتی شده، اظهار کرد: باید توجه 
داش��ت که سیس��تم هوش��مند اعتیاد، ماده گل، ماری جوانا و 
حش��یش را به عنوان الگوی دوم مصرف مواد وارد کش��ور کرد. 
این مقام مس��ئول در ادامه تصریح کرد: بدین معنا که در حال 
حاض��ر تری��اک با ۵3 درصد، حش��یش، گل و ماری جوانا با ۱۱. 
9 درصد، شیش��ه با حدود هش��ت درصد و هروئین با حدود 7 
درصد چهار الگوی مصرف مواد را در کشور به خود اختصاص 

می دهند. 

سخنگوی شورای شهر تهران از واریز 
درآمدهای س��ازمان ها و شرکت ها به 
حساب خزانه واحد شهرداری خبر داد و 
گفت: این اولین بار است که شرکت ها 
باید درآمدهای خود را به خزانه متمرکز 

در شهرداری واریز کنند. علی اعطا با بیان اینکه در بودجه 97 
ش��هرداری تهران حیات خلوت در س��ازمان ها و ش��رکت های 
زیرمجموع��ه ش��هرداری تهران با ایج��اد خزانه متمرکز حل 
می شود، گفت: براساس تبصره های بودجه شهرداری در سال 
آین��ده تمام درآمدهای حاصله در س��ازمان ها و ش��رکت های 
وابسته شهرداری تهران باید به حساب خزانه ریخته شود. وی 
گفت: پیش از این چندین حساب در هر سازمان و شرکتی وجود 

داشت و امکان پایش و کنترل به راحتی وجود نداشت. 

اخ��بار ش�هرستان

استاندار خوزستان: خوزستان تاب فشارهای جدید از ناحیه خاموشی را ندارد 

راه اندازی سایت مخابراتی اختصاصی شرکت گاز استان اصفهان در کوه پنجه

جایگزینی1990 تابلوی جدید 
به جای تابلوهای فرسوده شهرهای قشم و درگهان

مدیر کل میراث فرهنگی ایلام خبر داد 

پاکسازی محوطه های تاریخی و بهسازی تابلوهای معرفی آثار ایلام 
تجارت-جزیره قش��م:مدیر امور شهری 
و روس��تایی س��ازمان منطقه آزاد قشم از 
آغاز طرح نصب یکهزار و 990 تابلو جدید 
در میادی��ن، بلواره��ا، خیاب��ان ها و کوچه 
های ش��هرهای قش��م و درگهان خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی سازمان منطقه 
آزاد قشم، تورج امانی با اعلام این مطلب 
در جمع خبرنگاران گفت: 90 تابلو جدید در 

ابعاد ۲ در ۱. ۵0 مترجایگزین تابلوهای فرس��وده در بلوارهای 
شهر قشم می شود. او با اعلام اینکه در فاز اول اجرای نصب 
تابلوهای مربوط به بلوارهای شهر قشم، ۴۵ تابلو تا پایان امسال 
نصب می شود، افزود: در فاز دوم هم ۴۵ تابلو دیگر بعد از پایان 
تعطیلات نوروز ۱397 در بلوارهای شهر قشم نصب خواهد شد. 
به گفته مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم، 
هزینه هر تابلو با کیفیت عالی و سازگار با شرایط آب و هوایی 
قشم ۱3 میلیون ریال شده است که نصب آنها توسط شرکت 
تعاونی سازمان منطقه آزاد قشم انجام می شود. وی همچنین 

با اشاره به آغاز عملیات نصب یک هزار و 
900 تابلو اسامی خیابان ها و کوچه های 
شهرهای قش��م، درگهان، شهرک گلزار 
تولا و س��ایت های صنعتی قش��م با پایه 
های گالوانیزه گفت: با توجه به پوسیدگی 
تابلوهای قدیمی به ویژه با نزدیک شدن به 
تعطیلات پایان س��ال و حضور مهمانان و 
گردشگران به این جزیره، نصب تابلوهای 
جدی��د بس��یار ض��روری بود. امانی اعلام ک��رد: همه تابلوها با 
کیفیت عالی از جنس کامپوزیت با حروف برجس��ته و با هدف 
ماندگاری بیش��تر و س��ازگار با شرایط آب و هوایی قشم ساخته 
شده است. او ادامه داد: روکش رنگ الکترواستاتیک پایه های 
گالوانی��زه تابولوه��ای راهنما مانع از زنگ زدگی و پوس��یدگی 
آنها در ش��رایط آب و هوایی قش��م می ش��ود. مدیر امور شهری 
و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم اظهار کرد: پایه تابلوهای 
قدیمی هم پس از تعمیر و بازس��ازی در اماکن مختلف جزیره 

قشم مورد استفاده قرار خواهد گرفت. 

تجارت-اس��تان ایلام:مدی��رکل میراث 
فرهنگی ، صنایع دس��تی و گردش��گری 
اس��تان ایلام از پاکس��ازی محوطه های 
تاریخی و بهس��ازی تابلوهای معرفی آثار 
ایلام خبر داد. به گزارش روابط عمومی و 
ام��ور فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی ، 
صنایع دس��تی و گردشگری استان ایلام، 
عبدالمالک شنبه زاده اظهار داشت: دومین 

جلسه ستاد خدمات سفر استان ایلام برگزار شد. مدیرکل میراث 
فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگری استان ایلام ضمن بیان 
اهمی��ت هماهنگ��ی و همکاری بین معاونت های مختلف اداره 
کل جهت برپایی هرچه بهتر برنامه های ایام نوروز تاکید کرد: 
استفاده از ایده های خلاقانه و استفاده از ظرفیت سایر دستگاه ها 
و بخش خصوصی فراموش نشود. این مسؤول اضافه کرد: به 
منظور تس��ریع در برنامه ریزی س��تاد اجرایی خدمات سفر کلیه 
معاونت ها و مدیران شهرس��تان ها نس��بت به تعیین برنامه های 
حوزه خود اقدام و یک نس��خه به دبیرخانه س��تاد ارس��ال کنند. 

ش��نبه زاده از چاپ اقلام تبلیغاتی مختص 
هر شهرستان به صورت جداگانه )کتابچه( 
خبر داد و اظهار داش��ت: از دیگر اقدامات 
م��ورد نظ��ر در ایام نوروز می توان به چاپ 
کتابچه صنایع دستی استان، تهیه مطالب 
بروش��ور موزه های اس��تان، تهیه مطالب 
بروشور میمه زرین آباد، خرید و نصب ۱0 
عدد کیوسک های اطلاع رسانی و برپایی 
سیاه چادر و معرفی صنایع دستی در ورودی شهرستان ها اشاره 
کرد. او ادامه داد : برپایی نمایشگاه صنایع دستی و سوغات محلی 
و همچنین برپایی سیاه چادر جهت پخت غذاهای محلی و . .  
در قلعه والی ش��هر ایلام همراه با اجرای برنامه های فرهنگی 
در ای��ام تعطی��لات نوروز 97 از دیگر اقدامات این اداره اس��ت. 
مدیر کل میراث فرهنگی اس��تان ایلام تصریح کرد : با توجه 
به نزدیک ش��دن به ایام نوروز پاکس��ازی محوطه های تاریخی 
و بهس��ازی تابلوهای معرفی آثار و انجام گش��ت های نظارتی 

توسط معاونت های مربوطه صورت می پذیرد. 

تجارت-اس��تان خوزستان:استاندار خوزستان در جلسه بررسی 
وضعیت صنعت برق خوزس��تان و آمادگی برای تابس��تان 97 با 
حض��ور مع��اون وزی��ر نیرو در امور ب��رق و انرژی و مدیران برق 
خوزستان گفت: مردم خوزستان از همه سو تحت فشار هستند 
و تحمل فشارهای جدید از ناحیه خاموشی را ندارند، بنابراین از 
امروز باید بدانیم که در تابستان با چه وضعیتی رو به رو خواهیم 
بود. غلامرضا شریعتی اظهار کرد: بحران خاموشی های سال 
قبل ضعف های ما را در قسمت های مختلف آب و برق روشن 
ک��رده و ض��رورت بح��ث پدافند غیر عامل در این موارد را برای 
ما بسیار جدی کرد. وی با اشاره به اقدامات انجام شده در یک 
سال گذش��ته برای پایداری ش��بکه برق بیان کرد: اقدامات موثر 
ش��روع ش��ده، باید با سرعت بیشتری پیگیری شود تا این عقب 
ماندگی ها جبران و دغدغه های خاموش��ی به حداقل برس��د. 
اس��تاندار خوزس��تان اضافه کرد: صنعت برق اس��تان را، پاییز - 

زمس��تان گرد و خاک داخلی و در بهار - تابس��تان ریزگردها 
تهدی��د م��ی کنن��د، با در نظر گرفتن گرمای بالای ۵۵ درجه در 
بیشتر ماه های گرم سال لازم است توجه کشوری بیشتری به 

وضعیت برق استان شود. 
ش��ریعتی از تصویب ۵0 میلیارد دلار برای صنعت برق اس��تان 
خب��ر داد و گف��ت: از ای��ن مبلغ تنها تنه��ا ۴0 درصد آن مصوبه 
دولت است و بقیه باید از راهکارهای اوراق مشارکت و امثالهم 

تامین شود. 
وی با اش��اره به پیک بار 8۲۲0 مگاوات در تابس��تان 96 و رش��د 
ش��ش تا هش��ت درصدی آن برای تابس��تان 97 تصریح کرد: از 
مجموعه وزارت نیرو و مدیریت ش��بکه برق خواهش��مندیم در 
صورت خاموشی های با برنامه و احتمالی، این خاموشی ها را به 
مناطق سردسیر کشور بدهند که قابل تحمل تر باشد. استاندار 
خوزستان بیان کرد: لازم است که نیروگاه های سیکل ترکیبی 

را در استان افزایش دهیم تا وابستگی به نیروگاه های برق آبی 
کاهش یابد، هرچند در یک دهه اخیر تنها دو نیروگاه س��یکل 
ترکیبی در بهبهان و ماهش��هر ایجاد ش��ده و ایجاد بقیه نیروگاه 
های ترکیبی )فاز هفت و هشت رامین، امیدیه، دزفول، حمیدیه 
و . . ( متوقف ش��ده اس��ت. وی با اش��اره به کاهش ۵0 درصدی 
تولید نیروگاه های برق آبی بر اس��اس پیش بینی ها به خاطر 
خشکسالی گفت: یک راه این است که شبکه سراسری از نیروگاه 
های برق آبی استان برق نخواهد تا بتوانیم با تعداد ساعت پایین 
تر در تولید مشکل را حل کنیم،  راه دیگر تامین کمبود مورد نیاز 
از ش��بکه های مجاور اس��ت که ممکن اس��ت در زمینه انتقال با 
محدودیت هایی رو به رو شویم و راه بعدی راه اندازی نیروگاه 
های سیار ۲۵ مگاواتی در نقاط بحرانی مانند شمال خوزستان 
است، راه موثر دیگر مدیریت مصرف و تعطیلی ادارات در ساعت 
مشخصی است. گفتنی است، همایون حائری معاون وزیر نیرو 

در امور برق و انرژی به همراه داوود فرحزاد مدیرعامل مدیریت 
شبکه برق ایران و سید زمان حسینی معاون هماهنگی انتقال 
شرکت توانیر برای بررسی آخرین وضعیت شبکه برق خوزستان 
و آمادگی برای تابس��تان 97 به اس��تان س��فر کرده و با مدیران 
برق و اس��تاندر جلس��اتی برگزار کردند، معاون وزیر نیرو و تیم 

همراه از نیروگاه رامین نیز بازدیدی داشتند. 

منطقه کوه پنجه واقع در ۵0 کیلومتری جنوب غربی اصفهان با 
داشتن ارتفاع ۲۴۴۴ متر از سطح دریا دارای موقعیت جغرافیایی 

بسیار مناسبی جهت برقراری ارتباطات رادیویی و بی سیمی بین 
ش��هرهای نجف آباد، فولادشهر، فلاورجان، تیران، قهدریجان، 
گلدش��ت، بهاران. . . می باش��د، از اینرو س��ازمان های زیادی، 
تجهیزات مخابراتی و ارتباطی خود را در این منطقه نصب و راه 
اندازی کرده اند .  به گزارش روابط عمومی ش��رکت گاز اس��تان 
اصفهان، مدیرعامل این ش��رکت، در خصوص راه اندازی س��ایت 
مخابراتی گاز اصفهان در منطقه کوه پنجه، گفت: برای راه اندازی 
این س��ایت ابتدا مجوز زمین از اداره منابع طبیعی )به مس��احت 
۱00مترمربع( جهت نصب دکل و مهارهای مربوطه اخذ ش��د و 

پس از بازدیدهای میدانی و امکان سنجی فنی )شامل تعیین مکان 
و محاسبه ارتفاع دکل، نوع آنتن، فونداسیون مناسب، پیکربندی 
تکرارکننده ( در فاز اجرایی تجهیزات لازم از مس��یر صعب العبور 
کوهس��تانی به منطقه حمل ش��د.  س��ید مصطفی علوی، با اشاره 
ب��ه اینکه، س��ایت مخابراتی کوه پنجه ب��ا ارتفاع دکل ۲۱ متر به 
عنوان سومین سایت اختصاصی شرکت گاز استان اصفهان )بعد 
از نطنزکوه و ش��هرضا( راه اندازی و به بهره برداری رس��ید گفت: 
اختصاصی بودن سایت و اعمال هرگونه تغییرات و نصب تجهیزات 
جدید بدون نیاز به مجوز و هماهنگی با توجه به وضعیت قبلی، 

فراهم سازی زیر ساخت لازم جهت گسترش ارتباطات وایرلس 
دیتا، حذف نویزها و پارازیت های محیطی القایی، افزایش نواحی 
تحت پوش��ش از مهمترین مزایای این س��ایت اختصاصی است.  
وی، بیان داشت: قبل از اجرای سایت اختصاصی، امکان پوشش 
مخابراتی تا محدوده شهرستان های فلاورجان و نجف آباد میسر 
بود و خوش��بختانه پس از راه اندازی این س��ایت افزایش پوشش 
مخابراتی تا شهرستان مبارکه و شهرهایی نظیر؛ فولادشهر، شهر 
ابریش��م، عسگران، کلیش��اد، ایمان شهر، گلدشت، قهدریجان، 

بهاران و پیربکران نیز امکان پذیر شده است. 

تجارت-استان ایلام:به گزارش از روابط 
عموم��ی اداره کل مناب��ع طبیعی ایلام؛ 
رئی��س اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
شهرس��تان آبدانان گف��ت: ۵۵۲ هکتار 
از جن��گل های کبیرک��وه و دینار کوه با 

هدف گس��ترش پوشش گیاهی، تلطیف 
هوا و جلوگیری از بیابان زایی در سطح 
 جنگل های شهرستان آبدانان نهالکاری

 شد. 
وی ب��ا اش��اره به اینک��خ ۵00 هکتار از 

ای��ن نهالکاری ها ب��ا هدف اقتصادی و 
مش��ارکت مردم ص��ورت گرفته افزود: 
در ای��ن پ��روژه از گون��ه های بنه، بلوط، 
داغداغ��ان، زالزالک، گل محمدی و انار 

وحشی استفاده شده است. 

نهالکاری ۵۵۲ هکتار از جنگل های آبدانان با 

هدف گسترش پوشش گیاهی
w w w w. t e j a r a t o n l i n e . i r

آخرين اخبار و تحليل روز اقتصادي را در پايگاه 
اينترنتي تجارت آنـلاين بخوانيد


